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Bestuurlijke vragen CDA 
 

Nr. Blz. Onderdeel Vragen en antwoorden 
1 32 Openbare ruimte 

 
 

In de wijk Padbroek te Cuijk loopt al enige jaren een revitaliseringsproject. Diverse buurten zijn opgeknapt middels 
een daarvoor begroot en gereserveerd budget. Volgens eerdere planningen zou het project inmiddels volledig 
afgerond moeten zijn, het is echter onduidelijk wat de status hiervan is. In de programmabegroting is over dit 
onderwerp niets meer terug te vinden.   
a. Is het project revitalisering Padbroek afgerond? 

 
Antwoord 
Een deel van de omvormingen aan de Hermelijnkwartier zijn uitgevoerd in combinatie met werkzaamheden van 
Mooiland. Het totale laatste deel van het project Padbroek is nog niet afgerond. De voorlopige ontwerpen zijn 
tijdens inloopavonden in het Doehuis gepresenteerd en de reacties zijn verzameld. De verwerking van de reacties, 
de doorvertaling naar het definitieve ontwerp en het presenteren moet nog gebeuren. Vervolgens geven we 
uitvoering aan het ontwerp in 2024. 

 
b. Zo nee, wat dient er nog uitgevoerd te worden en wanneer kunnen we dit verwachten? 
 
Antwoord: 
Het laatste wijkdeel bestaat uit de straten: Marter-revier, Hermelijnkwartier, Wezelhof, Vossehol, Reeveld. Gelet op 
nog te zetten processtappen van voorlopig naar definitief ontwerp en het presenteren aan de wijk, zal uitvoering in 
2024 gebeuren. 

 
c. Zijn hier middelen voor begroot in de programmabegroting 2024?    
 
Antwoord: 
In 2023 staat 150K begroot voor Padbroek waarvan circa 15K aan Hermelijnkwartier is besteed. Met het restant 
gaan we het geheel in 2024 uitvoeren. In 2024 staat geen apart krediet voor Padbroek begroot. 
 

2 69 Onderwijs 
 
 

Op pagina 69 staat investeringen scholen met bij alle drie de scholen dat o.a. leerlingengroei een van de oorzaken is 
om 3,6 miljoen euro extra te investeren. 
a. In hoeverre zijn de leerlingprognoses dan juist? 
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Antwoord: 
Over het algemeen geven leerlingenprognoses een betrouwbare voorspelling. Daarbij is wel de aanlevering van een 
adequate woningbouwplanning van groot belang. Dat bepaalt voor een belangrijk deel de groei of daling van 
toekomstige leerlingen in het voedingsgebied van een school. In bijlage II van de Verordening voorzieningen 
huisvesting onderwijs Land van Cuijk 2023 zijn de prognosecriteria vastgelegd. Het door ons geselecteerde 
prognosebureau voldoet aan deze eisen. In geval van de leerlingengroei bij de benoemde scholen geldt het 
volgende: het krediet voor basisschool De Sprong is reeds in 2021 verstrekt op basis van de toen meest actuele 
prognoses. Bij de uitwerking (2022/2023) blijkt aan de hand van een actualisatie van de prognoses dat de 
leerlingengroei sterker is. Derhalve worden de m2 en daarmee de beschikbaar te stellen middelen verhoogd. Voor 
basisschool De Waai staat reeds vermeld dat het hier een uitbreiding van m2 betreft omdat reeds bestaande 
ruimten niet functioneel worden geacht. En bij De Weijerwereld gaat de groei sneller dan verwacht, dat heeft naast 
demografie ook met de populariteit van de school te maken. Elders in de kern Boxmeer zien we een bestendige lijn. 
Leerlingenprognoses beogen zo'n goed mogelijk voorspeller te zijn op basis van de meest actuele gegevens en zijn 
over het algemeen betrouwbaar, maar zijn geen absolute werkelijkheid. Er kunnen omstandigheden zijn die 
optreden (bijvoorbeeld leerlingenstop van een school) die maken dat leerlingenstromen anders lopen dan verwacht. 
 
b. Zijn in de voorgelegde raadsvoorstellen de gegeven informatie dan wel juist of volledig geweest? 
 
Antwoord: 
Ja, op basis van de toen meest actueel beschikbare informatie. 
 
c. Indien (bij vraag 2) dat klopt hoe komt dat dan of hoe kunt u dat verklaren? 
 
Antwoord: 
Zie het antwoord op vraag 2a. 
 
d.  Hoe kunt u ervoor zorgen dat in de toekomst er raadsvoorstellen zijn waar alle onderdelen onder vallen en de 

raad vooraf bij besluit alle kosten kan meewegen in het besluit? Zodat hoogstens door inflatie er een aanvulling 
hoeft plaats te vinden? 

 
Antwoord: 
Dat is altijd het uitgangspunt, maar als er tussentijds factoren optreden die een heroverweging van eerdere 
besluitvorming rechtvaardigen, zal dit altijd bij uw raad worden voorgelegd. 



   
 

RIS 2023-BV-3        4 

e.  Worden de genoemde investeringen nog als raadsbesluit voorgelegd? 
 
Antwoord: 
Ja. 
 

3 74 Sport 
 
 

Bij onderdeel sport, pagina 74 en verder. 
a. Wat doet het college om sportverenigingen actief samen te brengen? Zodat sportverenigingen elkaar kunnen 

versterken. 
 
Antwoord: 
Ultieme doel van het lokaal sportakkoord is om samenwerking tussen clubs te stimuleren. Aanvragen die gedaan 
worden, moeten ook gericht zijn op een samenwerkingsrelatie. Clubs kunnen voor hun initiatief een maximale 
subsidie van € 2500,- ontvangen. Daarnaast bekostigt de gemeente de inzet van de verenigingsondersteuner die 
onder andere de samenwerking tussen verenigingen moet bevorderen. 
 
b. Wat is de recente status van de uitvoering van de motie sportraad en de resultaten daarvan?  
 
Antwoord: 
In november 2022 is een sportcafé georganiseerd met de verenigingen om de oprichting van een sportraad te 
onderzoeken. Tijdens die avond is door de verenigingen geconcludeerd dat het nog te vroeg was om een sportraad 
in te stellen. De verenigingen zagen hiervoor mogelijkheden in de uitvoering na vaststelling van de sportnota, die 
gepland staat voor besluitvorming uw raadsvergadering van december 2023. 
 
c. Kunt u betreffende vraag b aangeven welke inspanningen u heeft gedaan om dit succesvol te maken? 
 
Antwoord: 
Via mailings zijn mensen gevraagd zich aan te melden voor een denktank/taskforce. Hier zijn vier reacties op 
binnengekomen. Als gezegd bij vraag b wordt hierin een rol gezien bij de uitvoering van de nog vast te stellen 
sportnota. Daarnaast is ook met het kernteam van het lokaal sportakkoord gesproken over een mogelijke 
uitbreiding van hun rol als zijnde sportraad of sparringpartner van een dergelijk orgaan. 
 

4 224 Openbaarheids-
paragraaf 

Op pagina 224 staat ‘In de tweede helft van 2023 wordt een impactanalyse van de Woo op de gemeentelijke 
organisatie uitgevoerd. Daaruit volgt een implementatieplan.’. 
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a. Hebben wij hier al meer informatie over gekregen of volgt hier nog meer informatie over? 
 
Antwoord: 
De wet is per 1 mei 2022 van kracht geworden. Begin 2022 is het hoognodige georganiseerd om te voldoen aan de 
Wet. In de voorbereiding is met de portefeuillehouders gesproken  over  het ambitieniveau voor actieve 
openbaarmaking. We hebben het ambitieniveau daarbij vastgesteld op ‘voldoen aan de wet’. Op dit moment 
voldoen we aan de wet. Op termijn zal een aantal informatiecategorieën verplicht actief openbaar gemaakt moeten 
worden. Het is nog onduidelijk wanneer deze verplichting in zal gaan. Om te bepalen wat hiervoor georganiseerd 
moet worden, wordt op dit moment door een externe partij een impactanalyse uitgevoerd die zal uitmonden in een 
implementatieplan. 
 
b. Hoe wordt de raad hierbij betrokken/geïnformeerd? 
 
Antwoord: 
Er zijn op dit moment nog geen concrete plannen om de raad hierbij te betrekken of te informeren. Dit kan wel 
onderdeel vormen van het implementatieplan als dit wenselijk is. 
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Bestuurlijke vragen Team Lokaal 
  

Nr. Blz. Onderdeel Vragen en antwoorden 
1 85 Sociaal domein – 

inclusieve 
samenleving 
 
 

Deze week lanceert de gemeente Land van Cuijk samen met anti-discriminatievoorziening Vizier-Oost de campagne 
‘Niemand past in 1 hokje’. Hiermee wil u het discriminatiemeldpunt www.vizieroost.nl onder de aandacht brengen en 
zo de meldingstoegankelijkheid voor inwoners en professionals in het Land van Cuijk vergroten. Een goed initiatief. 
Het is echter bekend dat personen niet snel een klacht indienen, daarom vinden wij het belangrijk dat er een 
meerdere sporen beleid komt ten aanzien van inclusie en voorkomen discriminatie.  
 
a. Kunt u aangeven welke concrete beleidsmaatregelen gemeente Land van Cuijk heeft geïmplementeerd om 

discriminatie van bepaalde doelgroepen zoals mensen met een migratieachtergrond, moslims en mensen van 
kleur tegen te gaan en de gelijke behandeling van alle inwoners te bevorderen en zijn er specifieke initiatieven 
gericht op deze specifieke groepen? 

 
Antwoord: 
Zoals in de inleiding aangegeven gaan we de komende periode volop aandacht besteden aan de anti-
discriminatievoorziening. Op dit moment lopen er al verschillende initiatieven zoals een publiciteitscampagne, de 
Regenboograad en kennen we het Antidiscriminatiebureau. Dit om de gelijke behandeling van alle inwoners de 
bevorderen en in de komende jaren zullen deze initiatieven worden uitgebreid. Uiteindelijk zal dit in 2025 leiden tot 
een overkoepelend beleid rondom inclusiviteit in onze gemeente. 
 
b. Hoe betrekt de gemeente de lokale gemeenschap en belanghebbenden bij het vormgeven en implementeren van 

dit beleid en zijn er mogelijkheden voor inwoners om hun zorgen te uiten en input te leveren? 
 
Antwoord: 
Inwoners hebben altijd de mogelijkheid om hun zorgen te uiten, input te leveren of hun mening te geven over dit 
onderwerp. Op het gebied van LHBTIQ+ is al een (advies)raad in het leven geroepen, maar ook andere doelgroepen 
kunnen hierin meegenomen worden. Als in de komende jaren het gehele inclusiviteitsbeleid wordt vormgegeven, 
zullen de inwoners, en met name de doelgroepen waar het over gaat, hierin dan ook meegenomen worden. 
 
c. Worden er trainingen en bewustwordingsprogramma’s aangeboden aan ambtenaren, dienstverleners en andere 

relevante partijen om hen bewust te maken van de kwesties met betrekking tot discriminatie? 
 

http://www.vizieroost.nl/


   
 

RIS 2023-BV-3        7 

Antwoord: 
Deze week is de promotiecampagne van start gegaan met betrekking tot de antidiscriminatievoorziening. De 
komende periode zullen er ook trainingen worden aangeboden aan welzijnsorganisaties en ambtenaren om het 
bewustzijn rondom dit onderwerp te vergroten. 
 
d.  Welke meetbare resultaten heeft eventueel bestaand beleid opgeleverd en zijn er specifieke voorbeelden van 

positieve veranderingen die als gevolg van dit beleid zijn opgetreden? 
 
Antwoord: 
Omdat initiatieven rondom inclusiviteit nog maar net zijn opgestart, is nog niet te zeggen of het al meetbare 
resultaten heeft opgeleverd. 
 
e. Bent u bereid om adviseurs of andere inspraakorganen in te zetten als onderdeel van een gedegen 

antidiscriminatiebeleid?  
 
Antwoord: 
Als uit onderzoek is gebleken dat het inzetten van adviseurs of inspraakorganen positieve resultaten heeft 
opgeleverd, dan zijn we zeker bereid om deze in te zetten in ons antidiscriminatiebeleid. 
 

2 89 Toekomstbestendige 
accommodaties 
 
 

Bij de behandeling van het Accommodatiebeleid in de raad hebben wij gevraagd om een ‘IHP voor accommodaties’. 
Om beter in beeld te krijgen wat er nodig is en kaders aan te geven om gemeenschapsaccommodaties in alle kernen 
op peil te brengen/te realiseren. Maar ook met name om ‘willekeur’ in toekenning van gelden te voorkomen. Er 
bestaat volgens ons anders een risico dat kern X enkele miljoenen ontvangt voor een nieuwe gemeenschaps-
accommodatie en daarna bij kern Y is ‘de pot leeg’.  
Bent u bereid dit ‘IHP voor accommodaties’ inderdaad op te pakken? 
 
Antwoord: 
Vooropgesteld, wij willen graag met uw raad werken aan toekomstbestendige accommodaties. Daarnaast moeten we 
uiteraard ook verduurzamen, conform de verduurzamingsopgave die uw raad in het raadsprogramma heeft 
geformuleerd. De vraag is of de ontwikkelingen zich bij gemeenschapsaccommodaties zo makkelijk in een 'IHP-
format' laten vangen, gelet op de wijze waarop deze initiatieven ontstaan: of van onderop (op vraag van dorpen), op 
basis van accountgesprekken die de gemeente periodiek met de accommodaties voert of op basis van gesignaleerde 
knelpunten in het bredere bestand van accommodaties in een kern of kern overstijgend. Bovendien, indien uw raad 
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binnen de begroting structureel middelen vrijmaakt voor investeringen in gemeenschapsaccommodaties, is het door 
u gesignaleerde risico niet aan de orde. Los daarvan zou de volgorde van de Routekaart Verduurzaming die al onze 
maatschappelijke accommodaties (dus niet alleen gemeenschapsaccommodaties, maar bijvoorbeeld ook 
binnensport) prioriteert in het kader van de verduurzamingsopgave, een soort 'IHP-format' kunnen bieden. Indien 
een accommodatie verduurzaamd wordt, bekijken we meteen of er ook andere zaken aan de orde zijn. 
Randvoorwaardelijk daarbij blijft wel dat uw raad hiervoor voldoende financiële middelen beschikbaar wenst te 
stellen binnen de meerjarenbegroting. 
 

3 102 Jeugdhulp 
 
 

Op pagina 102 geeft u een groot aantal punten ‘lokale inzet’ om te komen tot deskundige, efficiënte en kwalitatieve 
jeugdhulp.  
 
a. Slagen we er volgens u inderdaad in om met deze inzet de jeugdhulp toegankelijk en betaalbaar te houden?  
 
Antwoord: 
Ja, we slagen erin om met deze inzet de jeugdhulp toegankelijk en betaalbaar te houden. Op algemeen niveau 
constateren we een stabilisatie van de kosten voor jeugdhulp, wat in vergelijking met de nationale benchmark een 
positieve indicatie vormt. Er is sprake van een gewenste beweging naar meer ambulante ondersteuning en minder 
residentiele verblijfsinzet. Dit sluit aan bij de visie van kansrijk opgroeien. 
 
b. Hoe is de match van vraag en aanbod nu in Land van Cuijk?  
 
Antwoord: 
De afstemming tussen vraag en aanbod is over het algemeen bevredigend en dekkend. Er zijn slechts enkele gebieden 
waar het aanbod momenteel tekortschiet. Binnen de gemeentegrenzen constateren wij een gebrek aan kleinschalig 
verblijf, zoals pleeggezinnen en gezinshuizen. Om dit aan te pakken, wordt er extra inspanning geleverd. 
 
c. Welke knelpunten zijn lastig oplosbaar in deze? 
 
Antwoord: 
Zoals aangegeven missen we aanbod op kleinschalig verblijf. We zijn hierover, samen met de jeugdregio Noordoost 
Brabant, doorlopend in overleg en proberen op deze manier de hiaten die we ervaren binnen de gemeente Land van 
Cuijk op te lossen. We zijn hierin echter wel gebonden aan de contractuele afspraken die we reeds met aanbieders 
zijn aangegaan en de van toepassing zijnde aanbestedingsregels. 
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4 139 Bouwen en wonen 
 
 

a. Bent u op de hoogte van het doorbouw garantiefonds 2024 en ziet u kansen voor het Land van Cuijk om hierin te 
participeren? 

 
Antwoord: 
Op dinsdag 10 oktober 2023 heeft de Tweede Kamer ingestemd met de motie van Pieter Grinwis (CU) en Henk 
Nijboer (PvdA) over de doorbouwgarantie. De motie beoogt vaart te maken met een tijdelijke doorbouwgarantie. De 
doorbouwgarantie is erop gericht het probleem van tijdelijke vraaguitval op te vangen. Voor de uitvoering van de 
doorbouwgarantie wordt een aparte stichting opgericht. Indien de aanvraag wordt gehonoreerd, geeft de stichting bij 
start bouw een afnamegarantie af voor de koopwoningen die op het moment van oplevering niet zijn verkocht. Door 
deze afnamegarantie heeft de ontwikkelaar de zekerheid dat deze koopwoningen bij start bouw zijn verkocht. De 
stichting koopt deze woningen op met een korting. Daarnaast is de ontwikkelaar de stichting een vergoeding 
verschuldigd voor het afgeven van de garantie. De afnamegarantie maakt het mogelijk dat de bouw kan starten. 
Gedurende de bouwperiode probeert de projectontwikkelaar de reeds onverkochte woningen (waarvoor de 
afnamegarantie is verleend) alsnog te verkopen. Idealiter resulteert dit alsnog in 100% verkoop waardoor de 
afnamegarantie onbenut blijft. Indien dit niet het geval is, worden de woningen die op moment van oplevering nog 
niet aan de markt zijn verkocht, afgenomen door de stichting. Als gemeente Land van Cuijk volgen we dit dossier en 
als het nodig is zullen we kijken hoe ontwikkelaars die in het Land van Cuijk actief zijn er gebruik van kunnen maken.  
 
b. Naast deze vraag hebben wij nog een aantal andere schriftelijke vragen over Bouwen en wonen gesteld via RIS 

2023-V-70. Graag ontvangen wij daarop ook het antwoord voor de behandeling van de begroting. 
 
Antwoord: 
Beantwoording nu met de bestuurlijke vragen gaat niet lukken. We streven ernaar om zoveel mogelijk antwoorden 
gereed te hebben bij de behandeling van de begroting. 
 

5 163 10.2 investeringen -
gemeentehuis 
Boxmeer 
 
 

We zien bij de begrote investeringen een drietal investeringen genoteerd staan: werkplekinrichting, uitbreiding wifi, 
uitbreiding netwerk gemeentehuis Boxmeer. Samen goed voor € 490.000,-. Idem vervanging van de telefooncentrale 
voor € 160.000,-.  
 
a. Waarom zijn deze kosten niet vooraf meegenomen in het programma van eisen, waren deze echt niet te 

voorzien?  
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Antwoord: 
Het gaat hier om reguliere vervangingsinvesteringen die losstaan van de bouw. De telefooncentrale zit aan het einde 
van de contracttijd (is overigens een onderdeel van ICT). Voor de werkplekken gaat het om meubilair dat economisch 
is afgeschreven. Dus zonder nieuwbouw zouden deze investeringen ook zijn gedaan. Bij de kredietaanvraag voor de 
vernieuwbouw van het gemeentehuis Land van Cuijk te Boxmeer (mei 2022) is aangegeven dat het aangevraagde 
krediet uitsluitend ziet op de vernieuwbouw. 
 
b. Welke investeringen gaan er nog meer volgen ten aanzien van de verbouw en nieuwbouw van het gemeentehuis 

in Boxmeer?  
 

Antwoord: 
Vanuit Facilitair komen er geen extra investeringen. 
 
c. Wat doet dit met de uiteindelijke kosten en vind u niet dat de raad dit vooraf behoorde te weten?  
 
Antwoord: 
Deze investeringen staan los van de bouw van het gemeentehuis, het betreft vooraf bekende 
vervangingsinvesteringen. 
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Bestuurlijke vragen Liberaal LVC 
  

Nr. Blz. Onderdeel Vraag 
1 15 Woningbouw 

 
 

Wij constateren dat bestemmingplannen de beperkende factor zijn bij het realiseren van woningbouw.  
Wat gaat het college doen om dit te versnellen? 
 
Antwoord: 
Wij merken op dat er meer beperkende factoren zijn dan alleen de bestemmingsplanprocedure. Het traject van de 
eerste aanvraag tot de daadwerkelijke realisatie is vaak een lang proces van beoordeling van plannen en 
onderhandeling (ook financieel). Ook hebben we te maken met aangescherpte wet- en regelgeving (bijvoorbeeld 
stikstof) en vraagt de integrale afweging van de verschillende ruimteclaims op de beperkte beschikbare ruimte extra 
aandacht. Ruimtelijke procedures zijn wettelijke procedures. Daar waar mogelijk wordt strak gepland (waarbij 
opgemerkt wordt dat wij ook afhankelijk zijn van de beschikbare capaciteit en de kwaliteit van aangeleverde stukken 
door derden). Om processen zo soepel mogelijk te laten verlopen treffen wij onder anderen de volgende maatregelen: 
- Wij investeren in het voortraject (principeverzoekfase) door te werken met een integrale overlegtafel. Hierdoor 

worden eventuele knelpunten in een vroeg stadium gesignaleerd en opgelost, waardoor formele procedures vlotter 
kunnen worden doorlopen.  

- In het voortraject wordt bij grotere woningbouwontwikkelingen ook in een zo vroeg mogelijk stadium een 
projectleider aangehaakt zodat plannen direct ook projectmatig (en effectief opgepakt kunnen worden).  

- Er komt meer sturing op de woningbouwprogrammering via een projectmatige aanpak. Dit betekent dat jaarlijks op 
vaste momenten de programmering geëvalueerd wordt en bezien wordt of plannen die vastlopen kunnen worden 
ingewisseld voor meer kansrijke plannen.  

- Er is een start gemaakt met een 'snelle ingang' voor grotere spelers op woningbouwgebied (grote ontwikkelaars en 
woningbouwcorporaties). Dit wordt nog verder uitgebouwd.  

 
Verder is de beschikbare capaciteit een aandachtspunt. Wij organiseren extra capaciteit op de woningbouwopgave. In 
de begroting is daartoe opgenomen: 'Hiertoe wordt in 2024 2 miljoen euro beschikbaar gesteld en in 2025 1 miljoen 
euro beschikbaar gesteld om extra personele capaciteit in te zetten.' Wij merken hierbij op dat extra financiële 
middelen niet garanderen dat ook extra personeel ingezet kan worden, gezien de krappe arbeidsmarkt op dit moment. 
 

2 52 Uitvoeringsplannen 
Economische visie en 

Er zijn veel mogelijkheden om subsidies te verkrijgen.  
a. Weten wij die allemaal te verzilveren? 
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Recreatieve en 
Toeristische visie  
 
 

Antwoord: 
In den lande zijn ontzettend veel subsidiemogelijkheden. Zowel vanuit rijksprogramma’s als vanuit vele andere project-
ondersteunende organisaties. Bij de financiering van projecten wordt altijd vanuit de verantwoordelijke vakafdeling 
gekeken naar subsidiemogelijkheden. Indien men minder vertrouwd is met het onderwerp en de daarbij mogelijke 
subsidies schakelen we in voorkomende gevallen een subsidiebureau in, meestal op basis van no-cure no-pay. 
 
b. Hoe wordt dit gecoördineerd en is hier een verbeterslag op te maken? 
 
Antwoord: 
We zullen nader moeten onderzoeken of een speciale subsidiecoördinator een beter resultaat geeft en of de daarmee 
verbonden kosten worden terugverdiend. 
 

3 64 Onderwijsbeleid 
 
 

Hoe staat het college tegenover het zoeken naar verbinding met andere onderwijspartners zoals bijvoorbeeld Yuverta 
in het voortgezet onderwijs? 
 
Antwoord: 
Het college staat positief tegenover de verbinding met andere onderwijspartners, mits dat een waardevolle aanvulling 
is op het huidige aanbod. Samenwerking met andere onderwijsinstellingen kan waardevolle mogelijkheden bieden om 
de onderwijskwaliteit en -mogelijkheden te verrijken en versterken. Het college is echter van mening dat het huidige 
onderwijsaanbod stevig staat. Verdunning op onderwijslocaties is niet wenselijk. Clustering lijkt in de huidige krimp en 
markt noodzakelijk. De rol van het college is echter niet zo belegd dat er op het gebied van onderwijsaanbod een 
uitspraak gedaan kan worden op instemmingsniveau. Dit is aan het onderwijs. 
 

4 123 
e.v. 

Faciliteren en 
stimuleren van 
duurzame en 
gezonde mobiliteit 
en bereikbaarheid 
van 
dorpen en 
voorzieningen  
 

We willen fietsgebruik stimuleren. Wij constateren dat het netwerk niet overal optimaal is qua veiligheid, verlichting en 
kwaliteit van het wegdek.  
Hoe wil het college dit aanpakken? 
 
Antwoord: 
Het college geeft de komende jaren uitvoering aan het vastgestelde kwaliteitsniveau binnen het onlangs vastgestelde 
IBOR-beleid (Integraal Beheer Openbare Ruimte). Nieuwe speerpunten ten aanzien van fietsbeleid maken onderdeel 
uit van het nog vast te stellen mobiliteitsplan. 
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Bestuurlijke vragen GroenLinks-PvdA 
  

Nr. Blz. Onderdeel Vragen en antwoorden 
1 - Algemeen 

 
 

In de programma’s hoort het college op te nemen welke doelen er zijn op de verschillende beleidsterreinen en welke 
acties daarvoor uitgevoerd gaan worden. Wij constateren dat dit bij veruit de meeste onderdelen van de 
programmabegroting niet of zeer minimaal is gebeurd. 
Ter illustratie, bij de volgende onderdelen zijn helemaal geen doelen opgenomen: 1.1, 1.2, 2.3, 3.3, 4.2, 6.3, 6.5, 6.6, 
7.1, 7.2. 
 
a. Zijn dit werkelijk alle beleidsdoelen die het college voor de komende vier jaar heeft? 
 
Antwoord: 
Al onze reguliere activiteiten worden niet apart als een beleidsdoel opgenomen. De benoemde doelen zijn specifiek 
voor het jaar 2024 bedoeld.  
 
b. Ervan uitgaande dat het antwoord op de eerste vraag nee is, hoe verwacht het college dat de raad de doelen van 

het college kan controleren wanneer zij deze zelf niet (uitgebreid) opschrijft? 
 
Antwoord: 
Het college legt in het jaarverslag verantwoording af over de beleidsdoelen zoals geformuleerd in de begroting. 
Daarnaast leggen we via diverse jaarverslagen en monitoringsdocumenten verantwoording af over reguliere 
activiteiten. Ook informeren wij u via raadsinformatiebrieven over specifieke onderwerpen.  
 

2 - Algemeen 
 
 

Is het college bereid voortaan de staat van reserves en voorzieningen voortaan rechtstreeks aan de raad te verstrekken 
bij het publiceren van de begroting, voor wij hier in technische vragen naar hoeven te vragen en kunt u hierbij dan ook 
een toelichting/beschrijving geven? 
 
Antwoord: 
Vanaf de begroting 2025 zal deze in de begroting worden opgenomen. 
 

3 18 Bestuur 
 
 

Wij begrijpen dat de gemeente € 242.000,- kwijt is aan wachtgeld voor vijf voormalig wethouders. De administratieve 
verwerking hiervoor is uitbesteed.  
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Ziet het college een rol voor de gemeente weggelegd om dit bedrag naar beneden te krijgen en welke acties gaat zij 
ondernemen om dit te bewerkstelligen, bijvoorbeeld door mensen aan het werk te helpen? 
 
Antwoord: 
Volgens de Algemene Pensioenwet Politieke Ambtsdragers hebben oud-wethouders recht op een tegemoetkoming in 
de kosten van de begeleiding en ondersteuning bij het zoeken naar passende arbeid. Alle oud wethouders hebben zelf 
een re-integratiebureau naar eigen voorkeur kunnen kiezen. Wij als gemeente hebben deze werkzaamheden dus 
uitbesteed. Wel houden wij in de gaten hoe de voortgang van deze re-integratie is. Zo ontvangen wij bij aanvang van 
het traject een plan van aanpak en krijgen we ook tussentijds voortgangsrapportages. Daarnaast er overleg met de 
bureaus over welke trajecten/opleidingen gekozen worden. Samen kijken we of deze trajecten dan wel opleidingen de 
kansen op de arbeidsmarkt voor de betreffende oud-wethouder vergroot en of dit vervolgens kan leiden tot een 
verlaging in de kosten voor ons als gemeente. Deze verzoeken laten wij altijd toetsen door Visma. 
 

4 42 Water / 
Beantwoording 
technische vraag 11 
(RIS 2023-T-164) 
 
 

Onze technische vraag (nummer 11) over de Bulk Terminal Cuijk is niet beantwoord. 
Is de exploitatie van de BTC sluitend? Welke bedragen zijn hiervoor exact in de begroting opgenomen? 
 
Antwoord: 
Voor exacte bedragen zoals opgenomen in de begroting zie de tabel onderaan het antwoord op deze vraag. Wat 
betreft de vraag of de exploitatie sluitend is de volgende paragraaf in het raadsvoorstel opgenomen:  
De raming is budgettair neutraal opgenomen. Na realisatie wordt de exploitatie herijkt. Dit is nog steeds een raming 
omdat realisatie nog niet is aangevangen. 
De verwachting in het raadsvoorstel was, dat hier een positief saldo uit voortkomt.  
De exploitatie van de Bulk Terminal wordt budgettair neutraal in de begroting 2024 opgenomen (saldo baten en lasten 
€ 0). Na de realisatie van de Bulk Terminal wordt de exploitatie herijkt*, op basis van de huidige informatie verwachten 
we in 2024 een positief saldo uit deze exploitatie. 
De lasten bestaan uit kapitaallasten van de investering en de exploitatie van de Bulk Terminal Cuijk en overige kosten. 
De baten bestaan uit doorvaartrechten, los- en laadgelden op basis van de verordening scheepvaartrechten (bijlage 4: 
Raming € 87.814,- per jaar/prijspeil 2021).  
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5 54 Kermisbeleid 
 
 

Uit antwoorden op onze technische vragen maken wij op dat in het raadsvoorstel over kermisbeleid van circa drie 
maanden geleden niet alle kosten inzichtelijk zijn gemaakt.  
Hoe is het college van plan deze totale kosten voortaan wel inzichtelijk te maken in raadsvoorstellen, zodat wij in een 
begroting dezelfde bedragen terug zien komen? 
 
Antwoord: 
Bij de vaststelling van het kermisbeleid is bovenop het saldo van de bestaande kosten en inkomsten een bedrag van  
€ 59.500,- gevraagd. Alle bestaande kosten (denk bv. aan elektra, water) zijn geïndexeerd en dit bedrag is toegevoegd 
aan het voor het kermisbeleid gevraagde bedrag. 
 

6 86 Sterke basis voor 
volwassenen 
 
 

In de begroting geeft het college een definitie van ‘gezond’. Waarom ontbreekt daarbij het aspect financieel gezond? 
 
Antwoord: 
De opmerkingen over de betekenis van 'gezond' passen op die plek binnen het kader van een gezonde leefstijl. 
Natuurlijk is in breder verband bij een sterke basis voor volwassenen het aspect 'financieel gezond' in het kader van 
bestaanszekerheid niet van minder belang. Ook daar wordt passende aandacht aan besteed. 
 

7 86/ 
87 

Van genezen naar 
voorkomen 

Op pagina 86/87 geeft het college aan wat de inzet wordt om mensen langer thuis te laten wonen bij dementie. 
a. Kunt u concreter maken hoe u de ‘wat’ gaat vertalen naar de praktijk? 
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Antwoord: 
Als mensen met dementie ondersteuning en/of zorg nodig hebben dan is het belangrijk om enerzijds de mantelzorg 
goed te faciliteren en daarnaast de professionele begeleiding en/of zorg zoveel als mogelijk thuis in de vertrouwde 
omgeving van de bewoner beschikbaar te hebben. Het bieden van zorg en ondersteuning is hierop gericht. 
 
b. Welke rol speelt innovatie hierbij? 
 
Antwoord: 
Innovatie in de vorm van digitale ondersteuning en/of domotica kan hierbij helpen. Dit vraagt maatwerk afgestemd op 
de situatie van de betreffende inwoner en de facilitering of mogelijkheden van de betreffende zorgaanbieder. 
 

8 88 Goede zorg bieden 
 
 

Het college noemt partijen die betrokken worden bij de borging van de woonzorgaspecten in de nieuwe woonvisie. 
Hoe worden patiëntenverenigingen, zorgvragers en ouders rechtstreeks betrokken? 
 
Antwoord: 
Om een goed beeld te krijgen van alle woonzorgaspecten als onderdeel van de woonvisie zijn ook organisaties 
betrokken geweest die onze inwoners vertegenwoordigen. Denk hierbij o.a. bijvoorbeeld aan Welzijn ouderen en het 
cluster KBO maar ook de dorps- en wijkraden en huurdervertegenwoordigers vanuit de betrokken woningcorporaties in 
Land van Cuijk. 
 

9 118 Afval 
 
 

In hoeverre ziet het college de verhoging van de afvalstoffenheffing als noodzakelijk en draagt deze in de visie van het 
college bij aan het stimuleren van recycling en een volledig circulaire economie? 
 
Antwoord: 
Om toenemende kosten (waaronder contractuele indexeringen) te dekken, de afvalstoffenheffing 100% 
kostendekkend te maken en de onttrekking uit de egalisatievoorziening af te bouwen is verhoging van de 
afvalstoffenheffing noodzakelijk. Dit is het vastrecht. Wij denken dat het variabel tarief (diftar), zoals onder andere de 
tarieven voor het aanbieden van enkele afvalsoorten op milieustraten, van grotere invloed is op het stimuleren van 
recycling en een volledig circulaire economie. Daarom wordt dit onderwerp betrokken bij het onderzoek optimalisatie 
milieustraten dat momenteel wordt uitgevoerd (thema-avond januari/februari 2024). 
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10 220 
t/m 
222 

Grondexploitaties 
 
 

De gemeente heeft te maken met relatief veel grondexploitaties met een verliesgevend saldo (zoals Homburgterrein/ 
Centrumplan Mill). 
Welke acties gaat het college ondernemen om deze negatieve saldi omlaag te brengen? 
 
Antwoord: 
Ons college streeft uiteraard per grondexploitatie naar een zo optimaal mogelijk financieel resultaat gegeven de 
randvoorwaarden en onderliggend te realiseren doelen (transformatie en woningbouw) dit is maar beperkt mogelijk. 
De negatieve saldi van deze grondexploitaties vloeien voort uit door de raad reeds meegegeven randvoorwaarden, lees 
planuitgangspunten, boekwaarden, marktomstandigheden en prijsontwikkelingen. Waarbij de kosten groter zijn dan de 
opbrengsten en waarbij elk plan/grondexploitatie uniek is. 
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Bestuurlijke vragen SP 
  

Nr. Blz. Onderdeel Vragen en antwoorden 
1 51 Economie 

 
 

Door de SP is ooit gezegd dat we moeten inzetten op bedrijven die ook arbeidsplaatsen meebrengen, dus niet de 
zogenaamde distributieblokkendozen. Hier werd positief op geantwoord door de portefeuillehouder. In het stuk over 
economie vinden we hier nu niks over terug.  
Voert u nu daadwerkelijk beleid op het soort bedrijven dat wij willen stimuleren binnen onze gemeentegrens? 
 
Antwoord: 
Ja, de insteek is om in te zetten op bedrijven uit de agrifood, tech en health sector. Dat betekent niet dat andere 
sectoren uitgesloten worden. Echter, distributieblokkendozen zijn niet welkom. Een van de belangrijkste criteria voor 
het stimuleren van de vestiging van bedrijven is het aantal arbeidsplaatsen. In onze nog op te stellen economische visie 
zal hierop worden ingegaan. 
 

2 67 Onderwijs 
 
 

De SPUK uitkeuring is toegenomen en er zijn daardoor meer middelen voor Voor- Vroegschoolse Educatie (VVE).  
 
a. Op pagina 100 heeft u veel  prachtige voornemens, maar hoe gaat u dit concreet invullen en handen en voeten 

geven in de praktijk? 
 
Antwoord: 
De inzet van de SPUK uitkering is volgend op de doelen in het beleidsplan Kansrijk Opgroeien. In het 
uitvoeringsprogramma Kansrijk Opgroeien staan de genoemde speerpunten uitgewerkt met doelen en actiepunten in 
het uitvoeringsprogramma Educatie. We werken hierin samen met onze partners om te bereiken dat bijvoorbeeld alle 
kinderen die VVE nodig hebben ook toegang krijgen. De GGD zorgt voor de indicatie en de toeleiding. Hiermee 
voorkomen we dat kinderen al met een onderwijsachterstand op de basisschool komen. Het grootste deel van de SPUK 
gaat naar de subsidiering van de VVE plekken bij de kinderopvang. We zetten daarnaast ook in op coördinatie en het 
subsidiëren van projecten op scholen bijvoorbeeld voor het versterken van de taalontwikkeling en schakelgroepen voor 
nieuwkomers. 
 
b. Hoe gaan wij dit als gemeente slim inzetten en zorgen dan iedereen gelijke kans heeft in het onderwijs? 
 



   
 

RIS 2023-BV-3        19 

Antwoord: 
Gelijke kansen betekent ongelijk investeren in aanbod voor jeugdigen en gezinnen. Samen met het onderwijs, 
kinderopvang en aanbieders zetten we een systeem om kansengelijkheid te bevorderen. Hierbij worden criteria en een 
werkwijze vastgesteld om op wijk-/schoolniveau tot een eerlijke verdeling van financiële middelen en inzet te komen. 
We starten in dit kader in januari 2024 met een pilot 'Wereldschool' op basisschool De Regenboog. Daarnaast zijn in de 
beleidsnota Kansrijk Opgroeien nog andere interventies opgenomen gericht op het bevorderen van kansengelijkheid, 
bijvoorbeeld Kansrijke Start, het ontwikkelen van een Rijke Schooldag, zodat ieder kind kan deelnemen aan sport- en 
cultuuractiviteiten en het verbeteren van de toeleiding en het bereik naar het VVE aanbod. 
 

3 87 Leefbaarheid 
 
 

Onder bullet 4 staat  ‘Ondersteunen van talentontwikkeling, vrijwilligerswerk en mantelzorgtaken’. 
Kunt u ons antwoorden welke interventies u hiermee bedoelt? 
 
Antwoord: 
We ondersteunen onze inwoners in het behouden van hun eigen kracht en om fysieke en mentale kwetsbaarheid te 
voorkomen. Hierbij worden we ondersteund door het mantelzorg- en vrijwilligersplein (mv-plein). Hier komt alle 
ondersteuning en expertise op het gebied van mantelzorg en vrijwillige inzet in het Land van Cuijk samen. Het mv-plein 
is er voor alle inwoners, verenigingen en professionals met informatie, advies, cursussen én een luisterend oor. Ook is 
er een academie met cursussen en trainingen die de mantelzorger, vrijwilliger of professional kunnen helpen en 
ondersteunen. Hierbij is ook het trainingsaanbod van andere organisaties beschikbaar die specifiek gaan over 
mantelzorg en de vrijwillige inzet. Het mv-plein kijkt bovendien naar een match tussen de vraag en de talenten van de 
mantelzorgers/vrijwilliger. 
 

4 88 Zorg 
 
 

U geeft aan dat u mensen graag langer thuis wil laten wonen door in te zetten op het informele netwerk, waarbij u 
gelijk ook aangeeft dat deze onder druk staat vanwege overbelaste mantelzorgers.  
 
a. Hoe rijmt u deze contradictie en moeten we niet meer lef hebben en wellicht als uitgangspunt nemen dat we de 

mantelzorgers gaan ontlasten door gewoon als gemeente meer zorg te bieden aan de mensen die graag thuis 
willen blijven wonen? Hoe ziet u dit voor zich? 

 
Antwoord: 
Het dilemma van overbelasting speelt binnen de gehele samenleving, niet alleen in het Land van Cuijk. We vinden het 
belangrijk om onze inwoners en maatschappelijke partners hiervan bewust te maken en oog te hebben voor het feit 
dat de rek niet oneindig is. We hebben voortdurend aandacht voor overbelasting bij mantelzorgers, hiervoor is een 
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specifieke rol weggelegd voor het mantelzorg- en vrijwilligersplein (voorlichting, lotgenotencontacten, trainingen en 
cursussen). Door middel van de Voorzorgcirkels investeren we in het netwerk rondom de (toekomstige) zorgvrager 
waardoor de mantelzorger wordt ontlast. Ook zijn er steeds meer mogelijkheden voor levensloopbestendigheid en 
mantelzorgwoningen. Dit alles is er op gericht om te voorkomen dat mantelzorgers overbelast raken. Vanzelfsprekend 
zetten we tijdig zorg en ondersteuning in als de situatie (of de mantelzorger) hierom vraagt. Alle noodzakelijke hulp 
thuis kan geregeld worden via de Zvw/Wmo of Wlz. De voorzieningen zijn er op gericht dat inwoners die (planbare) 
zorg en ondersteuning nodig hebben zo lang mogelijk thuis kunnen blijven wonen. Voor thuis zijn inmiddels ook 
mogelijkheden om zo lang mogelijk Wlz-zorg te bieden via een zg. modulair of volledig pakket thuis. 
 
b. Moeten we daarnaast geen actiever beleid opstellen om de mantelzorgers te ondersteunen? 
 
Antwoord: 
In de gemeente Land van Cuijk investeren we volop in mantelzorg en de mantelzorger. Er is sprake van een actief 
mantelzorgbeleid. Momenteel zijn we met onze netwerkpartners in gesprek om input op te halen voor het te 
actualiseren mantelzorgbeleid. Voor mantelzorgbeleid zal tevens aandacht zijn in de nota sterke basis voor 
volwassenen die momenteel in voorbereiding is. 
 

5 91 Gemeenschaps- 
Accommodaties 
 
 

Gemeenschapsaccommodatie Holthees/Smakt (Venray).  
Is het Pelgrimshuis in Smakt nog een serieuze optie als mogelijk alternatief, is dit onderzocht en bekeken? 
 
Antwoord: 
Het college is bekend met het feit dat het Pelgrimshuis te Smakt zich recent weer opgeworpen heeft om 
gemeenschapsactiviteiten onder te brengen, nadat de gelegenheid eerder te koop stond en niet meer beschikbaar was 
voor de verenigingen. Er wordt in de gemeenschap van Holthees-Smakt en door gemeente nog nader met de 
exploitant gesproken over hoe hij dit voor ogen heeft. Wel is in overleg met de initiatiefnemers besloten om de 
voorbereidingen voor de plannen voor de gemeenschapsvoorziening door te zetten. Dit past bij de oorspronkelijke 
opdracht van de raad van de voormalige gemeente Boxmeer om in een noodplan te voorzien voor het geval de 
reguliere horecavoorzieningen wegvallen. Bovendien wenst de gemeenschap unaniem verder uitvoering te geven aan 
de plannen voor de gemeenschapsaccommodatie zo is in de laatste dorpsvergadering aangegeven. 
 

6 94 Inkomensvoorziening 
 
 

U wil in het begeleiden van mensen naar werk ze behoeden voor de ‘armoedeval’. 
Hoe gaat u dit doen; aan welke mogelijkheden denkt u? 
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Antwoord: 
Armoedeval wordt voor een belangrijk deel veroorzaakt door de diverse (landelijke) fiscale regelingen voor mensen 
met een minimuminkomen. Op het moment dat inkomen stijgt, bijvoorbeeld door re-integratie, neemt de hoogte van 
toeslagen af. Vanuit bestaanszekerheid hanteren we momenteel een inkomensgrens van 120%. Hiermee beperken we 
de armoedeval voor mensen die vanuit een uitkering weer aan het werk gaan. De Minima Effectrapportage van het 
Nibud, die in het najaar is uitgevoerd, geeft een beter beeld van de armoedeval voor verschillende huishoudtypen in 
onze gemeente. De adviezen die het Nibud op basis van deze rapportage geeft zullen in 2024 uitgewerkt worden. 
 

7 96 Bestaanszekerheid 
 
 

Sociom heeft een vierjarencontract, waarbij ze twee jaar later de uitbetaling krijgen van hun werk. 
Dit zou kunnen betekenen dat Sociom op termijn geld tekort komt, omdat niet alleen de CAO verhoogd is maar er ook 
nog twee U schalen bij gekomen zijn. 
Gaat u met Sociom dit jaar nog om tafel om te evalueren hoe de stand van zaken is? 
Zo, ja neemt u dan het financiële aspect ook mee in de bespreking? 
 
Antwoord: 
Zowel ambtelijk als bestuurlijk vinden er frequent gesprekken plaats met Sociom. Hierin komen alle relevante 
inhoudelijke en financiële onderwerpen aan de orde (wij begrijpen echter niet helemaal op welke tekst in de begroting 
uw vraag betrekking heeft).  
     

8 96 Bestaanszekerheid 
 
 

Wat is de status van de aangenomen moties over bijverdienen in de bijstand en het zelf inkopen van de 
schuldhulpverlening; zijn de eerste ervaringen al binnen? 
 
Antwoord: 
De motie bijverdienen in de bijstand is op 18 januari 2023 beantwoord met raadsinformatiebrief RIS 2023-RIB-10. 
Hierin is aangegeven dat we de vrijlatingsregelingen voortzetten zoals ingericht. Hiermee komen we tegemoet aan de 
vragen uit de motie. 
De uitvoering van schuldhulpverlening maakt deel uit van het plan 'Op weg naar bestaanszekerheid'. Hierin is 
opgenomen dat we als stip op de horizon hebben om uiteindelijk de schuldhulpverlening zelfstandig uit te gaan voeren. 
We onderzoeken wat hiervoor de mogelijkheden zijn. Tegelijkertijd blijven we de kwalitatieve dienstverlening voor de 
inwoner garanderen. In 2024 starten we met het zelfstandig uitvoeren van vroegsignalering. Om de kwaliteit van 
schuldhulpverlening te kunnen blijven garanderen loopt op dit moment een aanbesteding. In de aanbesteding is reeds 
opgenomen dat we schuldhulpverlening uiteindelijk zelfstandig willen gaan oppakken.  
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9 103 Specialistische 
jeugdhulp 
 
 

Specialistische jeugdhulp, de uitstroom, bullet 4: Waar moet die jeugd dan naartoe en hoe gaat het college dat 
realiseren dan? 
 
Antwoord: 
De ontwikkeling van alternatieve woonomgevingen voortzetten, met inbegrip van een projectmatige Big 5-benadering. 
Binnen dit project wordt specifiek onderzoek gedaan naar innovatieve woonvormen, welke zullen worden geïntegreerd 
in de bredere visie op wonen en zorg. 
 

10 102 Sociaal domein en 
jeugdzorg 
 
 

Lokale inzet en toelichting. Bent u van plan de doorlooptijd tussen aanmelding en zorg scherper te stellen, zodat 
gezinnen minder lang zwaar belast worden? 
 
Antwoord: 
Bij het CJG (Centrum voor Jeugd en Gezin) hanteren we, na aanmelding, een termijn van twee weken waarbij het 
eerste contact met ouders/verzorgers en jeugdige plaatsvindt. Door de grote vraag naar hulp en de beschikbaarheid 
gekwalificeerde personeel, lukt dit momenteel niet altijd. We beoordelen bij iedere aanmelding echter wel zorgvuldig 
welke casussen snellere behandeling vereisen en zorgen dat deze casussen met voorrang worden opgepakt. We blijven 
bovendien actief betrokken bij gezinnen totdat de hulp daadwerkelijk is gestart en stemmen ons aanbod voortdurend 
af op de vraag door gesprekken met potentiële hulpaanbieders. Het verkorten van de wachttijd tussen aanmelding en 
zorg is een cruciale prioriteit, maar de beschikbaarheid van gekwalificeerd personeel levert hierin soms een 
belemmering op. We blijven ons inzetten om verbeteringen te implementeren en de belasting voor gezinnen te 
verminderen, maar het scherper stellen van deze doorlooptijd is door de bovengenoemde knelpunten moeilijk te 
realiseren. 
 

11 111 Regiotaxi 
 
 

Regiotaxi/ov door vrijwilligers.  
 
a. Waarom niet (ook) mensen naar dit werk stimuleren en daarmee de uitstroom uit de uitkeringen bevorderen? 
 
Antwoord: 
In het contract dat per 1 januari 2024 afgesloten is met de nieuwe vervoerder (Connexxion) zijn in het kader van Social 
Return bepalingen opgenomen over het in dienst nemen van personen met een afstand tot de arbeidsmarkt. Op basis 
hiervan is Connexxion dan ook verplicht om een bepaald percentage van de omzet in te zetten om personen vanuit de 
uitkering in dienst te nemen. 
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b.  Kan ook het IBN hierin iets betekenen? 
 
Antwoord: 
IBN kan, evenals andere Re integratie bedrijven, hierin een rol vervullen. 
 

12 111 RAV 
 
 

Wat is de harde limiet voor dit college voor de aanrijdtijd van de ambulance? 
 
Antwoord: 
Het college heeft geen harde limiet voor de aanrijtijd van de ambulance. In 2022 waren er in de gemeente Land van 
Cuijk 2.618 ritaanvragen met urgentie A1. Hierbij was bij 90,5% de ambulance binnen 15 minuten ter plaatse, en 
binnen 17 minuten bij 95%. De gemiddelde responstijd was 10,56 minuten. 
 

13 171 OZB 
 
 

a. Worden op niet woningen nu 2x OZB geteld, gebruikersdeel en eigenaarsdeel? Of is dit ieder de helft (bij wijze 
van).  

 
Antwoord: 
Tot het belastingjaar 2006 gold er voor zowel de woningen als de niet-woningen zowel een eigenarenheffing als een 
gebruiksheffing. In het kader van een landelijke lastenverlichting heeft het kabinet destijds de gebruikersbelasting voor 
woningen afgeschaft (en de gemeenten op andere wijze gecompenseerd). De gebruikersheffing voor niet-woningen 
geldt nog steeds. De verhouding tussen het eigenarentarief en gebruikerstarief niet-woningen is 3:2. 
 
b. Is dit een gebruikelijke methode in den lande? 
 
Antwoord: 
Ja. 
 

14 - N.v.t. 
 
 

Moeten jongeren (tot 27 jaar) in het Land van Cuijk vier weken wachten voor ze in aanmerking komen voor een 
uitkering krijgen of levert de gemeente maatwerk? 
 
Antwoord: 
Wij hanteren in principe een zoektermijn van vier weken, maar leveren hierin altijd maatwerk. 
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15  Beantwoording 
technische vraag 8 
(RIS 2023-T-161) 
 
 

In de begroting spreken ze van meerdere tussenevaluaties. In het antwoord staat: we zitten nog midden in de 
tussenevaluatie.  
Zijn het nu wel meerdere, of is het er maar een, die nu nog in uitvoering? 
 
Antwoord 
Daadwerkelijk is de pilot gestart op 1 maart 2023. Dit in verband met het aanstellen van jongerenwerkers en het 
starten van de communicatie hierover met de wijkraden, met name in Boxmeer. De effectieve gesprekken over de 
stand van zaken in de pilot zijn daardoor opgeschoven in de tijd. Er is op dit moment een tussenevaluatie in uitvoering. 
Uiterlijk in januari 2024 volgt de eindevaluatie. 
 

16  Beantwoording 
technische vraag 17 
(RIS 2023-T-161) 
 
 

Stikstofreductie via verduurzamen wagenpark: ik kom met een rekensommetje dan uit op 70 duizend kilo.  
Maar hoeveel kilo bedraagt onze gemeentelijke opgave; hebben we dit ergens gemist? 
 
Antwoord: 
Er is geen sprake van een specifieke gemeentelijk stikstof opgave.                              
Het verduurzamen van het wagenpark kan op diverse wijze plaatsvinden. Er is op dit moment nog geen onderzoek 
uitgezet naar de uitstoot CO2 bij gebruik van het huidige wagenpark. Bij vervanging van het wagenpark en materieel 
wordt gekeken naar beschikbare opties in de markt i.r.t. uit te voeren werkzaamheden met de betreffende voertuigen 
en materieel. Pas daarna kan de berekening op CO2 uitstoot voor de nieuwe (actuele) situatie berekend worden. In 
totaliteit worden in 2024 45 voertuigen vervangen, waarbij het vervangingscriteria 'elektrisch, tenzij...' wordt 
toegepast. Indicatief kan gesteld worden dat vervanging van een personenvoertuig op fossiele brandstof naar volledig 
elektrisch een gemiddelde besparing plaatsvindt van ca. 180 gram per kilometer. 
 

17  Beantwoording 
technische vraag 19 
(RIS 2023-T-161) 
 
 

Inwoners bewust maken van levensloopbestendigheid van de woning: bedoelen ze hier dat ouderen hun huis moeten 
aanpassen, of dat ze moeten verhuizen naar een levensloopbestendige woning om plaats te maken voor starters c.q. 
jongere bewoners? Indien het eerste: waar moeten die ouderen dan naartoe verhuizen? 
 
Antwoord: 
Het is belangrijk gebleken dat inwoners zich eerder dan nu de vraag stellen of ze op de goede plek en in het goede huis 
wonen als ze mogelijk op latere leeftijd meer ondersteuning nodig hebben of zorgafhankelijk worden. Dit vanwege het 
feit dat confrontatie met dit gegeven tot mogelijke oplossingen zoals verhuizing kan leiden die op zo'n korte termijn 
niet voorhanden is. Door een betere bewustwording kunnen eigen mogelijkheden en eigen kracht, passend en beter 
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worden benut. Dit vanwege het feit dat inwoners zelf het tijdpad kunnen kiezen voor een mogelijk verhuismoment, 
waarbij aansluiting gezocht kan worden bij de mogelijkheden in de woningmarkt. 
 

18  Beantwoording 
technische vraag 28 
(RIS 2023-T-161) 
 
 

'We denken aan een norm van 30% sociale woningbouw'. Hoezo 'we denken aan'? De raad heeft hierover toch een 
duidelijk uitspraak gedaan/besluit genomen?  
Dus kan de vraag toch ingevuld/beantwoord worden zoals oorspronkelijk bedoeld? 
 
Antwoord: 
De norm van 30% gemeentebreed staat vast, maar de vraag is hoe we deze willen verdelen. Omdat de opgaven in de 
verschillende gebieden van Land van Cuijk sterk wisselen (in sommige kernen bestaat volgens de woningcorporatie 
überhaupt geen behoefte aan extra sociale woningbouw), ligt een ongelijk speelveld op de loer. Als een ontwikkelaar in 
een van de grote kernen aan de slag wil, moet hij minimaal 30% sociale huur realiseren. Gaat hij in een kleine kern aan 
de slag, dan hoeft dat niet. 
Om dat gelijke speelveld toch te creëren wil de gemeente een systematiek opzetten van compensatie en financiering. 
Ieder project moet 30% sociale woningbouw realiseren. Lukt dat niet om ruimtelijke redenen (er passen simpelweg 
niet meer dan 10 woningen, en er is geen corporatie die één of twee sociale huurwoning afneemt in een project) of om 
maatschappelijke redenen (in de buurt zijn al zo veel sociale huurwoningen en staan de sociale structuren onder druk), 
dan moet de ontwikkelaar op een andere plek compenseren. Heeft hij geen andere plek waar hij kan bouwen, dan 
moet hij een X-bedrag storten in een op te richten fonds voor sociale woningbouw. Kan in een project geen 30% sociale 
huur niet worden gerealiseerd om financiële redenen, dan kan er bekeken worden of er aanleiding is om vanuit het 
sociale woningbouw fonds als gemeente ‘bij te leggen’ om zo toch de sociale woningbouw mogelijk te maken. Wordt 
daar niet voor gekozen, dan kan de ontwikkelaar de sociale woningbouw elders compenseren. In de woonvisie willen 
we dit principe vastleggen. Verder valt grond verkopen aan corporaties niet onder het Didam-arrest en rekenen we 
richting corporaties al met een sociale grondprijs.  
 

 
 
  



   
 

RIS 2023-BV-3        26 

Bestuurlijke vragen VVD 
  
De fractie VVD heeft geen bestuurlijke vragen. 

 
 
Bestuurlijke vragen D66 
  
De fractie D66 heeft geen bestuurlijke vragen. 

 
 
Bestuurlijke vragen FVD 
  
De fractie FVD heeft geen bestuurlijke vragen. 
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Bestuurlijke vragen LPG 
  

Nr. Blz. Onderdeel Vragen en antwoorden 
1  Algemeen 

 
 

De raad en het college hebben grote ambities en vertalen dit ook naar de begroting. In 2022 bleek dat deze niet 
gerealiseerd konden worden en ruim 30 miljoen overgeheveld diende te worden. Ook in 2023 kunnen wij ons 
voorstellen dat dit het geval gaat zijn.  
Moeten er dan geen realistische keuzes gemaakt worden, zodat de ambitie past bij de capaciteit van de organisatie? 
 
Antwoord: 
Doel is altijd om een realistische begroting op te stellen die aansluit bij het uitvoeren van wettelijke taken en 
gewenste ambities. Uitvoering hiervan kan door meerdere omstandigheden vertragen of sneller uitgevoerd worden. 
In 2022 was er inderdaad ruim € 30 miljoen niet besteed, maar in dat jaar was er ten opzichte van 2021 wel 15% meer 
besteed. 
 

2 153 
e.v. 

9. Algemene 
dekkingsmiddelen 
 
 

In 2022 was er ruim 30 miljoen over aan middelen. Ook in 2021 waren er ruim middelen over.  
a. Is het niet beter realistisch te budgetteren zodat belastingverhogingen niet nodig zijn?  

 
Antwoord: 
Zoals hierboven gezegd is het altijd ons doel om een realistische begroting op te stellen die aansluit bij het uitvoeren 
van wettelijke taken en gewenste ambities. Uitvoering hiervan kan door meerdere omstandigheden vertragen of 
sneller uitgevoerd worden. In 2022 was er inderdaad ruim € 30 miljoen niet besteed, waarvan het grootste deel 
incidenteel, die ook overgeheveld zijn. Geen of geringere belastingenverhogingen hebben een structureel karakter, 
waardoor er meerjarig een negatiever begrotingssaldo wordt gecreëerd. 
Los hiervan zijn wij van mening dat wij kritisch moeten zijn op de investeringen die we opnemen. Zo hebben wij 
bijvoorbeeld de investeringsagenda opgeschoond om zo realistisch mogelijk te begroten.  
 
b. Bent u bereid onder andere  de verhoging van de OZB en rioolheffing terug te draaien zodat onze inwoners niet 

onnodig met lastenverzwaringen worden geconfronteerd? 
 
Antwoord: 
Nee. Als verhogingen worden teruggedraaid zullen daar vervangende dekkingsmiddelen voor moeten worden 
aangewezen. 
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3 227 Uitgangspunten 
 
 

Op pagina 227 is de stijging van de rioolheffing weergegeven. Hierover hebben we ook technische vragen gesteld en u 
stelde ‘De stijging van de van tarieven voor de riool- en reinigingsheffingen is niet alleen het gevolg van indexatie 
maar van andere kostenontwikkelingen.’. In de vergadering van 12 oktober 2023 is door wethouder Maas nog 
aangegeven dat de rioolheffing tot 2027 niet zou stijgen.  
Hoe verhoudt zich dat tot elkaar? 
 
Antwoord: 
De tarieven worden gewijzigd op basis van het uitgangspunt 100% kostendekkendheid en de gevolgen van de 
doorrekeningen in het nieuwe Water- en rioleringsprogramma 2024-2026. Nu in 2024 de kosten de baten zullen 
overstijgen is het noodzakelijk de tarieven in 2024 met 6% te verhogen. 
 

4 15 Financieel 
perspectief 
 
 

We geven een tijdelijke financiële impuls aan onze opgave op wonen en bouwen om een extra ambitie van 30% te 
kunnen gaan realiseren. Dit betreft een investering van 3 miljoen euro.  
We nemen aan dat ook hiervoor geldt dat u terugkomt naar de raad als u die plannen heeft uitgewerkt en dat dit 
apart gevoteerd dient te worden, net zoals de investeringen die opsomt in het raadsbesluit? 
 
Antwoord: 
De bedragen zoals zijn opgenomen zijn bedoeld voor inhuur van extra personeel om de extra opgave uit te voeren. De 
bedragen hoeven niet meer apart gevoteerd te worden door de raad. Zie ook de raadsinformatiebrief over de motie 
2023-M-35 met betrekking tot extra capaciteit woningbouwplannen. 
 

5 10 Bestuurlijk 
voorwoord 
 
 

U schrijft: ‘De uitvoering van uw Raadsprogramma komt op stoom. Het wordt tijd om de eerste vruchten te gaan 
plukken’. 
Hoe verhoudt deze uitspraak zich tot een minimale plus in 2025, forse tekorten in 2026 en 2027, een schuldquote van 
131% en 149% in 2026 respectievelijk 2027 wat als slecht is te beoordelen, in combinatie met het 
capaciteitsprobleem wat al eerder aan de order is gekomen, ook al komen er waarschijnlijk extra middelen ter 
beschikking? 
 
Antwoord: 
De focus van de begroting ligt op 2024. Die ligt voor ter vaststelling. Het meerjarenperspectief wordt u ook ter 
kennisname aangeboden. Voor 2026 en 2027 zijn dit op moment geen realistische tekorten die daar gepresenteerd 
worden, waarmee de kengetallen ook niet het juiste inzicht geven. Wij volgen daarin het voorstel van de VNG, 
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bekrachtigd door de provincie, om te laten zien wat dit betekent voor onze gemeente. Dat beeld is bij veel andere 
gemeenten niet anders. 
 

6 22 Veiligheid 
 
 

Het is onze verantwoordelijkheid om de veiligheid in onze gemeente te bewaken. In het beleidsplan kwam juist naar 
voren dat zelfraadzaamheid een belangrijke pijler is.  
Bent u bereid extra te investeren in veiligheid, zodat inwoners niet aan hun lot worden overgelaten? 
 
Antwoord: 
Het klopt dat we in ons veiligheidsplan inzetten op versterking van de zelfredzaamheid. Dit betekent echter geenszins 
dat de gemeente hiermee een stap terug doet. Het tegendeel is waar: er wordt flink wat gemeentelijke capaciteit 
ingezet om onze burgers toe te rusten om hun eigen veiligheid te waarborgen. Vooralsnog kan dit binnen de 
bestaande budgetten. 
 

7  Algemeen 
 
 

U neemt bij de programma’s op ‘Wat willen we bereiken?’ en ‘Wat gaan we daarvoor doen?’. Meestal is ‘Wat willen 
we bereiken?’ een verlengde van “Wat gaan we daarvoor doen?’.  
Kunt u ons concrete doelstellingen voor de programma’s en de onderdelen daarvoor toesturen, zodat ook meetbaar 
wordt dat doelen bereikt worden of dat bijstelling nodig is? 
 
Antwoord: 
De ambities worden vertaald in "wat willen we bereiken?" en de doelen in "wat gaan we daarvoor doen?". Bij de 
meeste doelen staan onder de kopjes "kwaliteit" en "tijd" indicatoren over de te bereiken mijlpalen en de periode die 
daarvoor nodig is. In bestuursrapportage(s) volgt daarop de voortgang. 
 

8 227 Incidentele baten 
en lasten 
 
 

Vermeld staat: ‘In afwijking van de financiële verordening gemeente Land van Cuijk de incidentele baten en lasten 
vanaf € 50.000 als incidenteel aan te merken (is € 100.000)’. 
Wat is de reden dat u kiest om posten onder de € 100.000,- terwijl de raad een duidelijke grens heeft vastgesteld? 
 
Antwoord: 
Bij het opstellen van de financiële verordening is in eerste instantie gekozen om € 100.000,- als grens te stellen. In de 
praktijk blijkt echter dat de grens van € 50.000,- beter werkbaar is. In de praktijk blijkt dat we anders teveel posten als 
structureel moeten beschouwen. Met deze verlaging kan dit als incidenteel gekenmerkt blijven worden. Hierdoor 
doen we dit voorstel dan ook bij de begroting 2024 (ook bij begroting 2023 uitgevoerd) om af te wijken van de 
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financiële verordening. In december komt de financiële verordening opnieuw in de raad en is dit punt één van de 
voorgestelde mutaties. 
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